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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyenek az új uniós határrendészeti fejlesztés, az 
iBorderCtrl tapasztalatai a magyar-szerb határon? (2)" 

Tisztelt Miniszter Úr!

K/4687. számon feltett írásbali kérdésemre adott válaszukban az Európai Unió új határrendészeti 
fejlesztésének, az iBorderCtrl-nak a tompai határátkelőnél végzett tesztjei és a rendszer jövőbeni 
alkalmazása kapcsán azt közölték, hogy “(a) Rendőrség csak a teszteredmények kiértékelése és a 
projekt lezárása után tudja kialakítani szakmai álláspontját arról, hogy a rendszer vagy egyes elemei
alkalmasak-e a hatósági használatbavételre.” Ugyanakkor több kérdésemre nem adtak választ.

Csak emlékeztetnék arra, hogy az iBorderCtrl egy új, kétszintű ellenőrzést jelentene a 
határellenőrzésben. Az utazóknak egy online applikációt használva előre fel kellene tölteniük 
magukról bizonyos adatokat, és egy webkamera használatával személyre szabott kérdésekre is 
válaszolniuk kellene, egy mesterséges intelligencia elemezné ki a felvételeket és a feltöltött 
adatokat. Az előzetes online átvilágítás után a határon a határellenőrök kézi eszközökkel 
azonosítanák be újra az illetőt. Ez a rendszer a tervek szerint javíthatja a határellenőrzés 
hatékonyságát az Unió külső határának számító magyar-szerb határszakaszon.

Mindezek fényében továbbra is kérdezem Miniszter Urat:

1. Történt-e eszközbeszerzés az iBorderCtrl tesztverziójának megvalósításához vagy ingyenes 
használatra kapták azokat a magyar hatóságok? 

2. Melyik uniós intézmény a rendszerfejlesztés felelőse, és mely cégek a technikai partnerek? 

3. Az önök számításai szerint mikorra (év, hónap) tudja kialakítani a Rendőrség a szakmai 
álláspontját a rendszer használatáról? A Belügyminisztérium megszabott-e a Rendőrségnek az 
álláspontja kialakítására vonatkozóan határidőt? 


